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Na osnovu &arta 69 stay 2 Poslovnika Skupgtine Crne Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i budget, sa sjednice odrgane 9. jula 2012. godine, podnosi

IZVJEgTAJ

o razmatranju REALIZACIJE ZAICLJUCAKA SKUPgTINE CRNE GORE (BROJ: 00-72/12-2/24)
POVODOM RAZMATRANJA OSTVARIVA1NJA ZAKLJUCAKA SUPSTINE CRNE GORE
POVODOM DONOkNJA ODLUKE 0 POTVRDIVANJU ODLUKE 0 PREUDMANJU DUGA
AD KOMBINATA ALUMINIJUMA PODGORICA (BROJ: 00-72/12-2/13)

Imajuei u vidu da je Skup gtina Cme Gore, na sjednici odrganoj 8. juna 2012. godine,
donijela zakljueke kojima se, izmedu ostalog, poziva Vlada da najrnanje petnaestodnevno
izvjegtava Odbor za ekonomiju, finansije i bud get o stepenu realizacije svih zakljueaka
Skupgtine koji se odnose na AD Kombinat aluminijuma Podgorica (KAP), dr Vladimir Kavarid,
ministar ekonoinije, u svojstvu predstavnika Vlade, usmeno je obavijestio Odbor o alctivnostima
koje su preduzete od trenutka donogenja Zaldjueaka do odrgavanja sjednice.

Ministar je podsjetio Odbor da postoje tri alternative za realizaciju prvog zakIjitelca
Skupgtine (broj: 00-72/12-2/13), usvojenog 29. februara 2012. godine, a kojim se Vlada Crne
Gore zaduguje da, na osnovu zakona ili ugovora, na najefikasniji naein raskine ugovor sa
Centralnoevropskom alurninijtunskom kompanijom (CEAC-om) i preuzme kontrolu u KAP-u.
Naveo je da potpuni raslcid saradnje sa CEAC-om mote da se sprovede kroz uvodenje steeaja,
pokretanje arbitragnog postupka i restrukturiranje KAP-a kroz konverziju duga u akcije i
preuzimanje upravljanja KAP-om od strane driave. U odnosu na uvodenje steeaja, ocijenio je da
bi isti, kao jedna od rnogueih opcija, mogao dovesti do zaustavljanja proizvodnje u KAP-u i da,
iako u potpunosti legitiman, steeaj je riziena opcija koja bi puno ko gtala Cmu Goru. Ministar
Kavarie je naveo da je ugovor sa ruskim partnerima formalno-pravno rasldnut, all da je
problem preuzimanje akcija od strane drgave Cme Gore. Navodedi moguenosti za preuzimanje
akcija od ruskih partnera, istalcao je da arbitrala predstavlja proces koji traje oko godinu dana,
dok je druga opcija, da ruski partneri ustupe akcije driavi uz odgovarajueu nadolcnadu,
neprihvatljiva. Ministar je ocijenio da je jedino dugoroeno rje genje za KAP pronalazak
adekvatnog investitora koji bi predstavljao supstitut za rtavedene alternative. Sa tim u
istakao je da Vlada ostvaruje kontakte sa potencijalnim investitorima, o eemu obavjegtava
javnost onda kada isti postanu zvanieni iii kada za to postoji saglasnost investitora. Istakao je da
je javnost vee upoznata sa inicijativom njemaelce BAGR grupe da upravlja KAP-om, all i ukazao
da su uslovi za saradnju limitirani sa stanovigta ove inicijative, s obzirom da se njen zahtjev
odnosi na uspostavljanje i odriavanje menadgmenta, gto u datim okolnostima ne rjegava



probleme. Ministar je istakao da je javnost upoznata i sa ponudom njemaeke firme HGL za
preuzimanje KAP-a, koja se i formalno obratila Vladi Crrte Gore, kao i ruskom partneru u KAP-
u, CEAC-u i En plus grupi, kako bi preuzela ne samo akcije, yea i nepokrivene dugove ove
kompanije kod VTB banke, gto bi, IcaIco je naveo, ICAP „relaksiralo"za oko 100 mil €. Ulcazao je
da HGL, brzorastuea kompanija koja se bat proizvodnjom finaLnih proizvoda od aluminliuma,
prihvata uslov Wade da se aktiviraju Rudnici boksita, pogoni Glinice i Prerade i da bi u slueaju
saradnje Vlada trebalo da definge izvor energije za KAP.

PrecLstavnik Ministarstva je istakao da je Vlada, pro gle godine, insistirala da se smijeni
postojeei menadZment u KAP-u. Not menadZment preuzirna brojne aktivnosti po pitanju
sn-tanjenja trogkova. Smanjenje isporuke struje KAP-u ispoljilo se kao pozitivno za energetski
Stem Crne Gore, all sa druge strane ima loge posljedice za poslovanje KAP-a. Naveo je i da
KAP u ovom trenutku pia& poreze i doprinose na zarade zaposlenima, da su u predhodnoj
godini prihodi budieta po ovom osnovu iznosili 12,7 mil €, kao i da su u tekueoj godini sve
obaveze po osnovu poreza i doprinosa izmirene.

II
Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila na: cijenu raskida ugovoia sa

CEAC-om; svrsishodnost pregovaranja sa novirn investitorima dok se ne ra geiste odnosi sa
CEAC-om i En plus grupom; informisanost Vlade Crne Gore o potencijalnoj dinamici
pregovora kompanije HGL sa ruskim partnerima; istinitost informacije da se ne koriste
kapaciteti Luke Bar, odnosno da se altuninijum izvozi preko Luke Ploee (Hrvatska); kao i
istinitost navoda da se smanjuje broj radnilca, a plate isplaeuju bez poreza i doprinosa; tok
novca (cash-flow) CEAC-a i visinu ulaganja ove kompanije u KAP-u 2011. i 2012. godini.
Poslanilce je, takode, interesovalo da Ii je Vlada polcrenula postupak arbitraie i tilcoliko nije, koji
je razlog za to; o kakvom se reprolancu govori ako se uvozi neophodni materijal za proizvodnju
altuninijuma; koliki je iznos duga KAP-a za utro genu elektriertu energiju, imajuei u vidu da su
subvendje Wade istelcle 01.03.2012. godine; kolika je mjeseena faktura Elelctroprivrede Crne
Gore AD Nikko' (EPCG) prema KAP-u, kao i koliko je smanjena proizvodnja u KAP-u imajuei u
vidu da je EPCG zbog stvorenog duga sminjila nivo isporuke elelctrierte energije

III	 U raspravi o aktivnostima Wade u cilju realizacije skup gtinslcih zaldjueaka iznijeta su
razlieita migljenja i stavovi koji se mog-u rezimirati na slijedeei naein:

a) U odnosu rta realizaciju zaldjueaka, rtije napravljert pomalc, i svako dalje odlaganje
nanosi velike Mete ekonomsko sodjalnoj stabilnosti Crne Gore. Ugovor sa ruslcirn
partnerom je formalno-pravno raskinut, all je problem preuzimanje akcija. Jedno od
dugoroenih rijegenja opstanka KAP-a, kao supstitut ranije predloZenih alternativa, je
pronalazak adekvatnog investitora.

b) U odnosu na inicijativu njemadke BAGR grupe da upravlja KAP-om, s obzirom da se
njen zahtjev odnosi na uspostavljanje i ociriavanje menathrnenta, uslovi za saradnju su
lirnitirani. Ponuda njemake firme HGL za preuzimanje KAP-a, koja se i formalno
obratila Vladi Crrte Gore, kao i ruskom partneru u KAP-u, CEAC-u i En plus grupi, kako
bi preuzela ne samo akcije, vee i nepolcrivene dugove ove kompanije kod VTB banke,
potenthjalno je optimalno rijegenje za opstanak KAP-a, odnosno raskid saradnje sa
ruskim partnerima i nastavak proizvodnje u KAP-u. Jedan od uslova njemaelce
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kompanije HGL za saradnju i upravljanje KAP-om je da Vlada defini ge izvor energije za
KAP, Icao i da se izmire dugovi KAP-a prema EPCG.

c) Neophodno je da Vlada ueestvuje u pregovorima izmedu zainteresovanih investitora i
ruskih partnera, imajudi u vidu i zaldjueke koje je donio Parlament, kao i situaciju kOja je
trenutno na trfigtu, a koja nije povoljna u smislu berzanske cijene aluminijuma.

d) Uvodenje steeaja, uz politield dogovor o nastavku rada KAP-a je najoptimalniji naein
da se raslcine saradnja sa CEAC-om. U odnosu na precllokno rje genje ukazano je da
je steeaj moguee uvesti, posredno, jer je Vlada veeinski vlasnik u EPCG, prema kojoj
KAP ima dugovanja u iznosu od oko 40 mil €. Sa tim u vezi, ocijenjeno je i da su
nepovoljni uslovi definisani u Ugovoru u poravnanju rezultirali da se bez slcupog
arbitra2nog poshiplca ne mcde rasldnuti saradnja sa CEAC-om. Iskazano je
nezadovoljstvo to je Ugovor sa Glenlcorom, kao jedan od osnovnih uzroka negativnog
poslovno-finansijskog rezultata KAP-a, i kao na6in „izvlaeenja" profita iz KAP-a,
produ2en do 2016. godine.

e) Odbor je konstatovao da je ubuduee potrebno u pisanoj formi petnaestodnevno
obavjegtavati ovo radno tijelo o realizadji Zakljueaka Skup gtine Cme Gore povodom
razmatranja ostvarivanja Zaldjueaka Sup gtine Cme Gore povodom donogenja Odluke o
potvrdivanju Odluke o preuzimanju duga AD Kombinata aluminijuma Podgorica, kao i
da e sljeded izvjegtaj biti razmatran na sjednici Odbora odmah po isteku datog mica,
odnosno nakon 24. jula 2012. godine.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skup gtine odreden je poslanik Ragto Konjevie.
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